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[Ministeren far skatter og afgifter.] 
ændring skal efter forslaget gælde fra 
1977. 

Endelig indeholder forslaget som nævnt 
en ændring vedrørende afregningen mellem 
staten og kommunerne alene gældende for 
slutafregningen i efteråret 1976 for kalender- 
året 1975. Ved denne ændring, der er baseret 
på en aftale af 17. september 1975 mellem 
regeringen og de kommunale organisationer, 
opnår kommunerne en likviditetsforbedring 
blandt andet ved, at betalingen af en del af 
deres kildeskattetilsvar til staten udskydes 
til 1. marts 1977. 

Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslagets 
bemærkninger, skal jeg herefter anbefale 
lovforslaget til en hurtig og velvillig behand- 
ling i tinget. 

Jeg skal endelig tillade mig for det høje 
ting at fremsætte forslag til lov om ændring 
af lov om tipning og om ophævelse af lov om 
afgift af tijJning. 

Lovforslaget tager sigte på en ændret for- 
deling af tipsoverskuddet med udgangspunkt 
i idrætsudvalgets betænkning nr. 709/74. 
Udvalget anbefaler i betænkningen dels, at 
støtten til idrætsformål fordeles på en anden 
måde end hidtil mellem idrætsorganisatio- 
nerne indbyrdes, dels at hele tipsoverskud- 
det skal tilfalde ungdomsformål og fordeles 
mellem idrætsformål og ikke-idrætsbestemt 
ungdomsarbejde. 

Udvalgets forslag indebærer således, at 
almenkulturelle, almenvelgørende og andre 
almennyttige formål, der hidtil har modta- 
get støtte af tipsoverskuddet, ikke længere 
skal modtage støtte, herfra, men støttes di- 
rekte af statskassen. 

Regeringen har dog fundet det rigtigst, 
at støtten til kulturelle, velgørende og almen- 
nyttige formål fortsat ydes af tipsoverskud- 
det, og har derfor ikke fuldt ud kunnet følge 
idrætsudvalgets indstilling. 

For på længere sigt at nærme sig de støtte- 
beløb til det ikke-idrætslige ungdomsarbejde, 
som idrætsudvalgets flertal har anbefalet, 
er det regeringens hensigt at tage spørgs- 
målet om fordelingen af tipsoverskuddet op 
til fornyet overvejelse, når man i et par 
år har kunnet følge udviklingen i tipsomsæt- 
ning og tipsoverskud. 

Forslaget rummer endvidere en omlæg- 
ning af tipsafgifterne, der vil sikre, at stats- 
kassen fremtidig vil få samme andel af tips- 
omsætningen uanset prisen pr. tippet række. 
Den procentvise andel af tipsomsætningen, 
der anvendes til gevinster, foreslås i den for- 
bindelse forhøjet lidt. 

Endelig rummer forslaget ophævelse af 
forbuddet mod unge menneskers deltagelse 
i tipning og af et forbud mod avertering af 
tipssystemer mod betaling. 

Den første sag på dagsordenen var: 
Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 

justitsministeren af Ib Nørlund og Gert Peter- 
sen. 

(Forespørgsel nr. X. Anmeldt 29/1 76). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets 
samtykke dertil som givet. (Ophold). Det er 
givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om statens tekniske prøvenævn. 
(Lovforslag nr. 89. Fremsat 20/11 75. 

Første behandling 3/12 75. Betænkning 22/1 
76. Anden behandling 27/1 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 121 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden behandling af forslag til lov om lige 

løn til mænd og kvinder. 
(Lovforslag nr. 80. Fremsat 14/11 75. 
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Første behandling 2/12 75. Betænkning 28/1 
76). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét. 

Auken (S): 
På arbejdsmarkedsudvalgets vegne skal 

jeg her ved anden behandling af forslag til 
lov om lige løn til mænd og kvinder sige, at 
udvalget har ved en række spørgsmål til 
arbejdsministeren og ved drøftelser i udval- 
get ikke mindst beskæftiget sig med sam- 
spillet mellem den overenskomstsikrede lige 
løn og den supplering af ligelønsforpligtel- 
sen, som forslaget betyder for de ikke-over- 
enskomstdækkede områder, for de løntage- 
re, der ikke er medlem af en lønmodtageror- 
ganisation. Svarene på disse spørgsmål vil 
senere blive omdelt til medlemmerne som et 
særligt bilagshæfte. 

Lovforslaget betyder opfyldelse af vores 
EF-forpligtelse til en lovgivning om lige løn, 
og den foreliggende udformning tager ud- 
gangspunkt i den allerede eksisterende over- 
enskomstmæssige lige løn og knytter sig 
dermed snævert til de mekanismer til løs- 
ning af problemerne, der er velkendte på det 
danske arbejdsmarked. 

Udvalgets flertal anbefaler lovforslaget til 
vedtagelse med de af ministeren stillede 
ændringsforslag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

§§ 1-6, ændringsforslag nr. 1 om indsæt- 
telse af en ny paragraf, ændringsforslag nr. 
2, § 7, således ændret, og § 8 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 

handling. Hvis ingen gør indsigelse mod 
dette forslag, betragter jeg det som vedta- 
get. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden behandling af forslag til lov om pris- 

dæmpning. 
(Lovforslag nr. 152. Fremsat 20/1 76. 

Første behandling 22/1 76. Betænkning 28/1 
76). 

Der var stillet 5 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét. 

Auken (S): 
Jeg kan på socialdemokratiets vegne an- 

befale det foreliggende lovforslag til vedta- 
gelse med de af skatteministeren stillede 
ændringsforslag. 

Vi havde ved førsté behandling en indgå- 
ende drøftelse af lovforslaget, så jeg skal 
begrænse mig til nogle få kommentarer her 
ved anden behandling. 

Efter min og socialdemokratiets opfat- 
telse har det ikke megen interesse på nuvæ- 
rende tidspunkt at indlede en generel teore- 
tisk debat om ønskeligheden af prisdæm- 
pende ydelser som instrument i den økono- 
miske politik. 

Efter vores opfattelse er det nødvendigt 
at anlægge en konkret vurdering af den poli- 
tiske og den økonomiske situation, vi står 
over for, ikke mindst den konjunktursituati- 
on, vi befinder os i, som jo desværre er ken- 
detegnet ved betydelig arbejdsløshed. Der 
må være en almindelig interesse i en forbed- 
ring af konkurrenceforholdet over for udlan- 
det og i en fastholdelse af det rolige forløb i 
priser og omkostninger, som det sidste år 
heldigvis har været udtryk for. 

Imidlertid indleder mindretallene i be- 
tænkningen en sådan helt almen, generel 
debat i stedet for at tage stilling til de me- 
get alvorlige problemer, vi står over for både 
beskæftigelsesmæssigt og inflationsmæssigt. 


